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Protokół Nr XLIX/2022 

z sesji  Rady Gminy Kętrzyn  z  dnia  29 czerwca 2022  roku 
 

Data i godzina spotkania 29.06.2022 r.   godz. 11.00  
 

 Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski 

Inspektor ds. obsługi rady Pani Jagoda Pyrka 

Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego Pan Marek Lemieszek 

Prezes GPK Pan Krzysztof Tetfejer 

Kierownik GOPS Kętrzyn Pan Robert Trusewicz 

p.o. dyrektora GOK Pani Marta Szmyd 

Inspektor ds. oświaty Pani Anna Abramowicz 

Nieobecni : Żukowska Adrianna 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz stwierdziła, że na 15 radnych obecnych 
jest 14 w związku z czym obrady są prawomocne. Nieobecni radni to radna Pani Żukowska Adrianna. 
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż sesja jest nagrywana i osoby w niej uczestniczące muszą 
liczyć się z tym, że materiał może zostać upubliczniony.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad: 
 
1/ Otwarcie posiedzenia           

2/ Stwierdzenie prawomocności obrad 

3/ Podjęcie uchwał 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn na 2022 rok 

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn za 2022 rok 

- w sprawie metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawek opłat  

  oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania 

4/ Sprawy różne 

 

 

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski zgłosił wniosek o  wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na realizację zadania 

inwestycyjnego wykonanie chodnika w drodze powiatowej Nr 1735N, 1733N, 168N w miejscowości 

Nakomiady, projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na 

realizację zadania inwestycyjnego wykonanie  chodnika w drodze powiatowej Nr 1729 w miejscowości 

Parcz oraz projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/176/2013 Rady Gminy Kętrzyn z dnia 

18 września 2013 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych , których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Kętrzyn oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na realizację zadania 

inwestycyjnego wykonanie chodnika w drodze powiatowej Nr 1735N, 1733N, 168N w miejscowości 

Nakomiady 

 

Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław, 

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Rutkowski  Zbigniew,  
      Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz Renata 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz  poddała pod głosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu 
na realizację zadania inwestycyjnego wykonanie  chodnika w drodze powiatowej Nr 1729 w miejscowości 
Parcz 
 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław, 

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Rutkowski  Zbigniew,  
      Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz Renata 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz  poddała pod głosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/176/2013 Rady Gminy Kętrzyn 
z dnia 18 września 2013 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych , których właścicielem 
lub zarządzającym jest Gmina Kętrzyn oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów 
 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław, 

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Rutkowski  Zbigniew,  
      Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz Renata 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie przyjęcie porządku po zmianach.  

 

Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław, 

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Rutkowski  Zbigniew,  
      Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz Renata 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 

 

 

 

Ad. pkt 3 Podjęcie uchwał 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn   
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż przy opracowaniu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kętrzyn na lata 2022/2031 przyjęto następujące założenia- dochody i wydatki, 

przychody i rozchody na 2022 rok przyjęto w wartościach zgodnych z uchwałą budżetową przyjętą na rok 

2022. Dla lat 2023/2031 przyjęto jednakowy poziom dochodów i wydatków ze względu na odległy okres 

prognozowania. W 2022 roku dochody planowano zgodnie z pismem wojewody warmińsko-mazurskiego, 

pismem ministra finansów, funduszy polityki regionalnej oraz informacji krajowego biura wyborczego 

delegatury w Olsztynie. Na podstawie komunikatu prezesa GUS z dnia 15 lipca 21 roku oraz w oparciu o 

bazę poborową zaplanowano wpływy z podatków opłat lokalnych w górnych granicach ogłoszonych 

stawek zgodnie z komunikatem prezesa GUS z dnia 20 październik 21 roku. Przyjęto średnią cenę skupu 

żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2022, która wynosi 

61,48 zł złotego za 1 kwintal żyta. W zakresie dochodów majątkowych wykazano środki w związku z 
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realizacją programów, projektów lub zadań finansowych finansowanych z udziałem środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych. Zaplanowane wielkości wynikają oczywiście 

z zawartych umów na dofinansowanie poszczególnych zadań. Zaplanowano środki z rządowego 

funduszu inwestycji lokalnych, zaplanowano również dochody ze sprzedaży majątku. Na lata 2022/2023 

przyjęto wartość szacunkową nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży na lata 2024/203. Nie 

prognozowano wzrostu wpływów ze sprzedaży mienia. W roku 2022 założono wzrost wydatków 

inwestycyjnych w stosunku do roku 2021, zaplanowane wielkości wynikają z zawartych umów o 

dofinansowanie. W związku z realizacją projektów współfinansowanych środkami, o których mowa w art. 

5 ust. 12 ustawy o finansach publicznych zaplanowano wydatki inwestycyjne współfinansowane środkami 

w ramach Polskiego Ładu. Natomiast wydatki bieżące zaplanowano w oparciu o wykonanie z trzeciego 

kwartału 2021 roku z uwzględnieniem wzrostu średniorocznego wskaźnika cen towarów i usług. W 2022 

roku przewidziano wzrost wynagrodzeń i składek na ubezpieczenia społeczne, w związku ze wzrostem 

minimalnego wynagrodzenia oraz z przewidywaniami wydatkami na nagrody jubileuszowe, odprawy 

emerytalne. Wydatki inwestycyjne zaś jak również wydatki bieżące zaplanowano z uwzględnieniem 

wniosków mieszkańców gminy w sposób racjonalny i możliwe jak najoszczędniejszy. W latach 

następnych wzrost wydatków będzie kształtował się odpowiednio do realizowanych dochodów i spłat 

zobowiązań. Oczywiście dzisiejsza zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej spowodowana jest 

zmianami planu dochodów i wydatków.  Wójt  zaznaczył, iż każda z procedowanych dzisiaj przez Radę 

uchwał była przedmiotem spotkania wspólnych komisji, które pracowały w poniedziałek. Każda uchwała 

została przedyskutowana i była przedmiotem posiedzenia wspólnych komisji Rady Gminy Kętrzyn.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Uchwał Pani Iwona Pietkiewicz poinformowała, iż komisja pozytywnie 
opiniuje przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan Tomasz Wyszomirski poinformował, iż komisja pozytywnie 
opiniuje przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Katarzyna Rodak poinformowała, iż komisja pozytywnie opiniuje 
przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego Pani Barbara Bukowska  poinformowała, iż komisja 
pozytywnie opiniuje przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji  Oświaty Pani Leokadia Kajcińska  poinformowała, iż komisja pozytywnie 
opiniuje przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg wniosków i Petycji Pani Beata Bohdanowicz  poinformowała, iż komisja 
pozytywnie opiniuje przedstawiony projekt uchwały 
  
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł uchwały poddając ją pod głosowanie.  
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
 

Nr XLIX/247/2022 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kętrzyn 

 

Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław, 

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Rutkowski  Zbigniew,  
      Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz Renata 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2022 rok 
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż jeżeli chodzi o uchwałę budżetową na rok 2022 to 

plan dochodów wynosi 61 611 206, 67 zł,  plan wydatków 68 107 275, 67 zł. Jeżeli chodzi o dochody w 

dziale 758 różne rozliczenia, zwiększa się plan dochodów dotyczące części oświatowej subwencji ogólnej 

o kwotę 183 762 zł, zgodnie z pismem ministra finansów z przeznaczeniem na realizację podwyżek 

wynagrodzeń dla nauczycieli od 1 maja 2022 roku. Natomiast w dziale 852 pomoc społeczna zwiększa 

się plan dochodów i wydatków o kwotę 52 807 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatków osłonowych w 

drugim kwartale 2022 roku oraz kosztów obsługi tego zadania zgodnie z decyzją wojewody warmińsko-

mazurskiego. Jeżeli chodzi o wydatki w dziale rolnictwo, łowiectwo, rozdziale infrastruktura wodociągowa 

wsi dokonuje się przesunięcia planu wydatków inwestycyjnych między paragrafami o kwotę 79 000 zł w 

zadaniu inwestycyjnym tj. stacja uzdatniania wody Nowa Różanka, przydomowa oczyszczalnia przy 

świetlicy wiejskiej w Nowej Różance. Ponadto zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o kwotę 9500 

zł. Dotyczy to zadania - budowy sieci wodociągowej w miejscowości Salpik - plan po zmianach będzie 

wynosił 17 500 zł. Do  budżetu wprowadza się również nowe zadanie inwestycyjne tj. wykonanie studni 

redukcyjnej na sieci wodociągowej w miejscowości Nowa Różanka w kwocie 15 000 zł. Spowodowane 

jest to tym, iż w tej chwili na kolonii Nowa Różanka jeden z mieszkańców ma problem z ciśnieniem wody. 

Postanowienie tej studni redukcyjnej pozwoli nam na zwiększenie ciśnienia na odnodze sieci 

wodociągowej prowadzącej do tegoż mieszkańca i to powinno rozwiązać problem i dostarczać wodę przy 

odpowiednim ciśnieniu. Jednocześnie zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych o kwotę 24 500 zł -

dotyczy to ukończonego zadania sieć wodociągowa obręb Nowa Wieś Kętrzyńska. Natomiast w dziale 

700 gospodarka mieszkaniowa dokonuje się zmiany planu wydatków bieżących dotyczących zakupu 

usług pozostałych i różnych opłat i składek w związku z przewidywanym ich wykonaniem. W dziale 

oświata i wychowanie zwiększa się plan wydatków o kwotę 183 762 zł, zgodnie z pismem ministra 

finansów z przeznaczeniem na realizację podwyżek wynagrodzeń dla nauczycieli od 1 maja 2022 roku. 

W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska, natomiast zwiększa się plan wydatków o kwotę 

4000 zł na zakup usług pozostałych związanych z utrzymaniem zieleni.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIX/248/2022 w sprawie zmian w 
budżecie gminy Kętrzyn na 2022 rok 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew, Olechnowicz Renata, Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 

 

Projekt uchwały w sprawie metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawek 

opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania 

Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego Pan Krzysztof Tetfejer wyjaśnił, iż biorąc pod uwagę 

rosnące koszty działalności związane z odbiorem odpadów od mieszkańców gminy Kętrzyn konieczna 

jest regulacja opłaty za odbiór odpadów do poziomu 29,50 zł na jedną osobę, na jednego mieszkańca 

gminy. W roku 2021 koszty związane z zakupem paliwa za okres 5 miesięcy wyniosły 42 300 zł netto. Od 

stycznia tego roku notorycznie rosnące ceny paliwa spowodowały, że za porównywalny okres w tym roku 

spółka zapłaciła już za paliwo kwotę 62 300, co daje 40% wzrostu w stosunku do wydatków z zeszłego 

roku. Jeżeli mówimy tutaj o cenie za litr paliwa, to cena średnia z miesiąca stycznia wynosiła, 4,76 zł                    

( netto ) za litr paliwa. Natomiast cena ostatniej z faktury jest to cena 7,29. Mówimy tutaj o różnicy 2,45 
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netto na 1 l paliwa. I paliwo jest tutaj bardzo znaczącym składnikiem kosztotwórczym, jeżeli chodzi o 

politykę kosztową związaną z odbiorem odpadów. Rozpiętość terytorialna naszej gminy, powoduje to, że 

pojazdy przeznaczone do zbiórki odpadów pokonują średnio około 6800/7000 km miesięcznie co daje 

łącznie za 5 miesięcy 34 000 km. Tutaj też należy wspomnieć o tym, że w roku 2022 dwukrotnie 

podnoszono już cenę na tzw. bramie w zakładach utylizacji odpadów- do najbardziej takich rosnących 

frakcji należy tutaj zaliczyć frakcje odpadów sztucznych i plastikowych. Cena za tonę wzrosła o 100 zł 

netto, cena papieru wzrosła o 10 zł netto na tonie, szkło o 20 zł na tonie. Podwyżki na frakcjach 

spowodowały, że w ujęciu 5 miesięcy z zeszłego roku koszty zamknęły się w kwocie 360 000, w tym roku 

są to już koszty na poziomie 395 000. Co daje 35 000 wzrostu, w ujęciu procentowym to jest około 10%. 

Nie bez znaczenia pozostaje również fakt spadku ilości odbieranych odpadów od mieszkańców naszej 

gminy. Kalkulacje sporządzane na początku br. oparte o dane za rok 2021 zakładały średnią miesięczną 

ilość odpadów zbieranych od mieszkańców na poziomie 150 ton miesięcznie. Realne ilości odebranych 

przeciągu 5 miesięcy tego roku dają średnią na poziomie niecałych 135 ton, co daje mocny spadek od 

początku roku na poziomie 75 ton. Powyższe jest wynikiem ogólnego spadku konsumpcji, co z kolei 

spowodowane jest ogólną sytuacją gospodarczą. Jest to ważny aspekt, gdyż koszty obsługi terenu są 

takie same w przypadku połowicznego wypełnienia pojazdów czy też całkowitego wyładowania pojazdów 

odpadami. Powyżej wskazałem takie główne czynniki kosztotwórcze, nie należy jednak tutaj myśleć, że 

są to jedyne czynniki wzrostu tej, kosztów tej działalności. Musimy pamiętać o takich składowych jak 

wzrost wynagrodzeń, wzrost cen worków do zbierania odpadów selektywnych, czy też wzrost poziomu 

kosztów, usług ogólnych zewnętrznych co ma bezpośredni wpływ choćby na utrzymanie taboru 

transportowego. Wszystkie wymienione składniki powodują konieczność zwiększenia przedmiotowej 

opłaty do poziomu wykazanego poniżej. Obecnie w naszym sąsiedztwie kwota tej opłaty na jednego 

mieszkańca wygląda tak: takie gminy jak Barciany, Srokowo, Korsze mają dalej jeszcze utrzymany 

poziom ceny 27 zł, czyli tak jak mieliśmy dotychczas, ale gmina Reszel już ma tę cenę na poziomie 29 zł, 

gmina Mrągowo na poziomie 30 zł, a miasto Kętrzyn ma na poziomie 28 zł, 20 gr, gdzie koncentracja 

odbioru tych odpadów jest o wiele bardziej zwięzła i wymaga mniej przebiegów transportowych. Mając to 

wszystko na względzie bardzo proszę o podejście do tego problemu ze rozumieniem i zaakceptowanie 

wnioskowanej kwoty.  

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż  te aspekty, których mówił prezes są 

bezdyskusyjne. Tak jest przy odbiorze odpadów, wzrost cen paliwa, który jest głównym czynnikiem 

kosztotwórczym, a sami widzimy, co się dzieje na stacjach benzynowych. Natomiast jeszcze chciałby 

powiedzieć i dopowiedzieć, zaznaczyć, co przed nami i z czym my się jeszcze borykamy. Sprzęt, którym 

nasza spółka, odbiera odpady od naszych mieszkańców, już jest dosyć archaiczny i też wymaga,  

wymiany  - w najbliższej przyszłości też przed nami zadanie,  szukanie finansowania zakupu nowych 

śmieciarek, czy też lepszych używanych. To nie lada wyzwanie, bo nowa śmieciarka w tej chwili to jest 

koszt około 1 200 000 zł - 1 300 000 zł. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Uchwał Pani Iwona Pietkiewicz poinformowała, iż komisja pozytywnie 
opiniuje przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan Tomasz Wyszomirski poinformował, iż komisja pozytywnie 
opiniuje przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Katarzyna Rodak poinformowała, iż po burzliwej naradzie i 
mimo wielu wątpliwości  komisja pozytywnie opiniuje przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego Pani Barbara Bukowska  poinformowała, iż komisja 
pozytywnie opiniuje przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji  Oświaty Pani Leokadia Kajcińska  poinformowała, iż komisja pozytywnie 
opiniuje przedstawiony projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg wniosków i Petycji Pani Beata Bohdanowicz  poinformowała, iż jeżeli 
chodzi o podwyżki naprawdę jest ciężko - wiadomo, że spadnie to na nas wszystkich i naszych 
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mieszkańców, lecz sytuacja jest taka, a nie inna dlatego też pozytywnie opiniujemy to jako komisja i nie 
wnosimy żadnych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz wyjaśniła, iż oczywiście, wszyscy 

wiemy, że jest to trudny temat. Niby 2, 50 zł a jednak w skali budżetu domowego są to znaczące koszty 

w planowaniu budżetu, który no tak jak już pan wójt powiedział mamy świadomość, że środki posiadane 

coraz mniej wystarczają na spełnienie naszych potrzeb, stąd niestety również cena śmieci, odbioru 

odpadów jest uzasadniona. Tak rzeczywiście trudny temat, emocje towarzyszyły nam przez ostatnie 

tygodnie, myśleliśmy o tym i dyskutowaliśmy.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł uchwały poddając ją pod głosowanie.  
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 
 

Nr XLIX/249/2022 w sprawie metody 
ustalania opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, stawek opłat 
oraz terminów, częstotliwości i trybu ich 
uiszczania 

 

Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław, 

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Rutkowski  Zbigniew,  
      Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz Renata 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na realizację zadania 
inwestycyjnego : wykonanie chodnika w drodze powiatowej Nr 1735N, 1733N,1618N w msc. Nakomiady 
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej 

powiatu Kętrzyńskiemu na realizację zadania polegającego na budowie chodnika przy drodze powiatowej 

w miejscowości Nakomiady. Zaznaczyć i dopowiedzieć należy, iż jest to współpraca samorządu gminy 

wiejskiej Kętrzyn z powiatem kętrzyńskim na zasadzie 50/50, czyli 50% samorząd, drugą kwotę 50% 

starostwo powiatowe w Kętrzynie. Też należy zaznaczyć, że ta kwota zabezpieczona w przypadku 

chodnika w Nakomiadach, czyli 24 531 zł to jest kwota zabezpieczona przez sołectwo, z funduszu 

sołeckiego na budowę tego chodnika i drugą tą samą kwotę miejmy nadzieje zabezpieczy starostwo i 

przystąpimy do realizacji budowy tego chodnika.  

Radna Pani Mirosława Katiuszyn zauważyła, iż są różne numery tych działek- czy to jest jeden chodnik, 

kilka chodników, czy to będzie w jednym ciągu ? 

Radny Pan Tomasz Wyszomirski wyjaśnił, iż mamy odcinek, który planujemy  tj. od kościoła w stronę 

sklepu. Nie wiemy jakie są teraz koszty wymiany tego chodnika  i zobaczymy, na jaki odcinek starczy 

środków. Radny zauważył, iż zadanie z zakresu wymiany chodników realizowane jest od początku jego 

kadencji. Wskazał, iż jeszcze parę odcinków pozostało do wykonania lecz dzięki temu poprawiamy 

infrastrukturę i przede wszystkim bezpieczeństwo. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIX/250/2022 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej powiatowi 
kętrzyńskiemu na realizację zadania 
inwestycyjnego : wykonanie chodnika w 



Protokół z sesji Rady Gminy Kętrzyn z dnia 29 czerwca  2022 roku Strona 7 
 

drodze powiatowej Nr 1735 N, 1733N, 
1618N w msc. Nakomiady 

 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew, Olechnowicz Renata, Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
 
 
 
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na realizację zadania 
inwestycyjnego Wykonanie chodnika w drodze powiatowej Nr 1729N w msc. Parcz 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż ta uchwała tak jak i poprzednia dotycząca sołectwa Nakomiady dotyczy 

wykonania chodnika przy drodze powiatowej w miejscowości Parcz. Projekt uchwały był przedmiotem 

dyskusji na wspólnym posiedzeniu komisji, które odbyło się w poniedziałek. Zasada udzielania pomocy 

finansowej na budowę chodnika jest podobna, jak w przypadku sołectwa Nakomiady - sołectwo Parcz 

zabezpieczyło w swoim funduszu sołeckim kwotę 10 000 zł na budowę tego chodnika. Przy dobrej 

współpracy z powiatem kętrzyńskim na zasadach 50/50 podejmiemy te zadanie inwestycyjne . 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIX/251/2022 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej powiatowi 
kętrzyńskiemu na realizację zadania 
inwestycyjnego Wykonanie chodnika w 
drodze powiatowej Nr 1729N w msc. 
Parcz 

 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew, Olechnowicz Renata, Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/176/2013 Rady Gminy Kętrzyn z dnia 18 września 

2013 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Kętrzyn oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów 

Kierownik  Referatu Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż przewoźnik świadczący usługi publicznego 

transportu zbiorowego, zwrócił się o umożliwienie skorzystania z przystanku autobusowego w 

miejscowości Wopławki, w związku z planowanym przez niego otwarciem linii autobusowej Kętrzyn-

Wopławki-Karolewo-Mażany. Aby umożliwić korzystanie z tego przystanku ten przystanek musi być 

najpierw określony przez Radę Gminy.  Kierownik dodał ,iż przystanek ten faktycznie istnieje tyle tylko, 

że nie jest przystankiem komunikacyjnym, a jedynie przystankiem wykorzystywanym na potrzeby dowozu 
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dzieci do szkół. W tej chwili, jak i również wcześniej przez miejscowość Wopławki na tej trasie nie było 

publicznego transportu zbiorowego więc przystanek komunikacyjny nie był potrzebny i nie był on 

wcześniej określony. W chwili obecnej w związku z planowanym otwarciem linii zasadne jest określenie 

tego przystanku. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XLIX/252/2022 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXXV/176/2013 Rady 
Gminy Kętrzyn w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Kętrzyn oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów 

 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

     Juchniewicz Teresa,  Pietkiewicz Iwona, Wyszomirski Tomasz,  
       Rodak Katarzyna, Mańkowska Agnieszka, Żukowska Adriana , Rutkowski    
      Zbigniew, Olechnowicz Renata, Bohdanowicz Beata, Kajcińska Leokadia 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 
Ad pkt 4 Sprawy różne  

 

1/ Radna Pani Serafina Biała poinformowała, iż jeden z mieszkańców, obecny na dzisiejszej sesji chciałby 

zabrać głos . 

Mieszkaniec gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż w sprawie chodników chętnie podarowałyby chodnik innej wsi-

chodnik został zbudowany, jakby to powiedzieć ze stratą dla jezdni. Jakby to powiedzieć - szczęście w 

nieszczęściu mamy w naszej wsi, rzecz do rozważenia przy budowie chodników we wsiach. Dodał, iż 

inna rzecz jaką chciał powiedzieć - taka obserwacja ze świata, niedaleko za Odrą był na wsi u rodziny, 

jest tam takie miasteczko – Hanower, które wygląda na bogatsze od Kętrzyna, od Olsztyna, a 20 km dalej 

wieś wielkości Wilkowa - chodniki mają tylko w centrum, a na obrzeżach we wsi bardzo dobrze służą im 

pobocza, zadbane, typowe dla wsi, dla krajobrazu wiejskiego dla funkcjonowania wsi. Szanowni Państwo, 

nie ulegajcie takiej manierze, że wszystko co nowe, to musi być lepsze- wiele rzeczy nowych przyszło : 

plastiki przyszły, ubrania z plastiku, wiele innych rzeczy, od, których chorujemy już od pokoleń. Podobne 

zjawisko mamy z nadmiarem polbruku i chodników w wioskach, kiedy widać w całej Polsce, Wielkopolsce, 

Małopolsce - akurat podróżuje po Polsce i widzę i się śmieje i płacze przez łzy kiedy jeden koniec wsi 

świeżo kładą polbruk, a na drugim końcu już trawa rośnie, bo nikt nie chodzi, bo nie zauważają, że np. 

ludzie mają samochody i chodnika nie używają - maniera buduj, buduj, kładź polbruk, a racjonalnie byłoby 

nauczyć się od mądrzejszych, bogatszych, którzy dlatego są bogaci, że myślą a nie ulegają propagandzie 

i we wsiach mogłyby być bardzo funkcjonalne i tańsze pobocza, utwardzone pobocza. Jak trzeba to tam 

traktor zjedzie, zimą śnieg jest gdzie zepchnąć, nie trzeba robić studzienek, odpływów, projektów za 

bajońskie pieniądze, które są naprawdę wyrzucaniem pieniędzy w błoto. Dodał, iż jest jeszcze jeden 

przykład pozytywny -  jadąc do Warszawy, pan wójt może i to zauważył jak jedziemy z Ostrołęki na 

południe w stronę Wyszkowa, tam w kilku gminach tam jest taka tradycja, że między wioskami pas asfaltu 

jest wyznaczony jako ruch pieszo-rowerowo-furmankowy -  pas jezdni jest oddzielony tzw. kocimi oczami 

pasem i bardzo dobrze funkcjonuje i nie ma też takiej paniki - druga jest choroba taka- budowania ścieżek 

rowerowych kiedy pobocza właśnie byłyby też rozwiązaniem dla turystów i dla normalnych ludzi, którzy 

chcieliby rowerem do sklepu pojechać, a nie tylko turyści co przywiozą sobie rowery na bagażniku i jeżdżą 

po Mazurach. Funkcjonalne są po prostu pobocza i właśnie w Polsce mamy też przykład, który warto by 

zaadoptować. Dodał, iż dziwi się naszemu świetnemu państwu warszawskiemu, że mamy jednego 



Protokół z sesji Rady Gminy Kętrzyn z dnia 29 czerwca  2022 roku Strona 9 
 

prezydenta, jednego premiera, ale co inne województwo to są modele niemieckie, rosyjskie, angielskie, 

jakbyśmy nie  byli na terenie Polski, więc może nie idźmy wzorem Warszawy, która wymyśla projekt 

ustawy, żebyśmy później tylko napędzali im koszta, a zacznijmy myśleć samodzielnie, racjonalnie na 

podstawie własnych życiowych doświadczeń u własnych obserwacji. Dodał, iż  20 lat temu mówił 

obecnemu wówczas wójtowi, że przystanek stoi po prawej stronie -  jadąc z Kętrzyna do Nakomiad 

Wszyscy ludzie, którzy czekają na autobus, chcieliby czekać po przeciwnej stronie pod dachem, bo w 

stronę Nakomiad nikt nie czeka na autobus - to jest przystanek dla wysiadających.  Wspominał, aby ten 

przystanek po prostu przenieść na drugą stronę szosy, lecz bez skutku. Może dzisiaj pan wójt sprawdzi i 

rozwiąże sprawę. Mieszkaniec gminy dodał, iż chciałby poruszyć również temat śmieci - większość 

wolałby powiedzieć bez mikrofonu po zamknięciu sesji -  wskazał, iż chciałby poprosić aby  kolejna 

brygada, która przyjeżdża oczyścić studnie i wodociągi w naszej gminie, które się wiecznie zatykają, by 

nie rozrzucali śmieci dokoła po czyszczeniu. Rozumie, że pracownicy są zdenerwowani tym, że 

mieszkańcy rzucają plastik do toalety. Dodatkowo przyszła jeszcze patologia z Chin, o której ludzie nie 

wiedzą -  piękne chusteczki mięciutkie, pachnące to jest plastik. To jest polipropylen, to jest właśnie 

przerobiona butelka PET, która nie zgnije, a powoduje, że pompa się zatyka i nasze szambo gminne nie 

działa. Wskazał, iż  zrobiłby coś w rodzaju propagandy – że nie życzy sobie, żeby w sklepach były takie 

chusteczki,  nie życzymy sobie tych towarów, które zaśmiecają nasze środowisko. Należałoby dzieci 

uczyć w szkole, żeby nauczyło się rozróżniać plastik od celulozy. To jest wiedza szkoły podstawowej, to 

wypadałoby przećwiczyć, czy dzieci, które się uczą tam o pantofelkach i innych rzeczach, żeby też 

zaczęły tę swoją wiedzę stosować na co dzień. Panu Kierownikowi GPK poradziłby, ażeby wyposażył 

pracowników w kilka worków na śmieci, tak, aby jak już wyjmą oczyszczą te szamba – by te 

zanieczyszczenia spakowali, a nie rozrzucali.  

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za wyrażenie swoich opinii. Dodała, iż na pewno jest tu dużo 

słusznych przemyśleń, ale też chodników nie budujemy, nie robimy, nie układamy, dlatego że Rada 

Gminy ma taką fanaberię -  to są potrzeby mieszkańców zgłaszane przez nich. Skoro są takie potrzeby, 

więc my je szanujemy. Na pewno wiele jest rzeczy, które moglibyśmy kwestionować. Jest takie hasło też 

propagowane przez ekologów - nie wykaszajmy wszystkich terenów, przez które ludzie nie przechodzą 

zbyt często do gołej ziemi -  ziemi grozi  susza. Musimy dbać o to, żeby jednak powierzchnia nie była 

przesychana. Są też takie potrzeby, które staramy się zaspokajać. Każdy z naszych radnych ma kontakt 

ze swoimi mieszkańcami, a fundusz sołecki ustalany jest po rozmowach z mieszkańcami. Śmieci też są 

problemem i chyba będą długo. Nie mamy wpływu na to co robią inni ludzie.  

Wójt Gminy Kętrzyn wskazał, iż z niektórymi rzeczami trudno się nie zgodzić. Trzeba brać przykład z 

tego, co dobre. Dobrym przykładem są Koczarki, gdzie poszerzaliśmy pas drogowy oddzielając właśnie 

pobocze, które rzeczywiście później dla nas w utrzymaniu jest dużo prostsze i łatwiejsze. Jeden 

samochód zimą , który jedzie bezproblemowo może to pobocze odśnieżyć, które może służyć jako ciąg 

pieszo, czy też pieszo-rowerowy. Taki przykład jest u nas. Mamy go w miejscowości Koczarki - realizacja 

również wspólnie z powiatem. Wójt wskazał, iż  chciałby odnieść się do środków zewnętrznych- chcąc 

otrzymać dofinansowanie, często jest to obwarowane punktami, a przy budowie chodnika mamy 

dodatkowe punkty i ja się na to decyduje, gdyż mieszkańcy chcą mieć drogę, a żeby mieć drogę, musimy 

stawiać przejścia. Dziwnym przykładem jest Owczarnia, Czerniki -światła, przejście często takie dosyć 

dziwne lecz prosi mieszkańców o wyrozumiałość, gdyż to jest niestety dyktowane punktacją, dzięki której 

mamy dofinansowania i upragnioną od lat drogę. Wójt dodał, iż w przypadku spółki GPK prosi prezesa 

by uczulił pracowników by wyciągając śmiecić, niestety zabrać to ze sobą. Wójt wskazał, iż z drugiej 

strony ma prośbę do sołtysów - to nie jest odosobniony przypadek. Zebrania wiejskie dają efekt – na 

takim zebraniu z mieszkańcami tłumaczyliśmy, co się dzieje, co wyjmujemy w przepompowni, co jest 

powodem interwencji spółki i co się znajduje w tych przepompowniach. Wójt jeszcze raz poprosił prezesa 

gminy by przypomnieć i zobowiązać pracowników do należytego wykonywania swoich obowiązków.  

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz wskazała, że bardzo dobrze, że 

mieszkaniec zabiera głos w takiej sprawie i że sprawy ekologii nie są mu obce i obojętne. Wskazała, że 

każdy głos i każda uwaga jest bardzo istotna . Zawsze jest coś do poprawienia, zawsze na coś można 

zwrócić uwagę jeszcze bardziej.  
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2/ Wójt Gminy Kętrzyn poinformował, iż dostaliśmy dofinansowanie do zakupu samochodu do przewozu 

osób niepełnosprawnych w wysokości 120 000 zł, niemniej jednak to będzie powodowało również wkład 

własny. W  tej chwili ciężko ocenić na dzień dzisiejszy jaki to koszt. To jest około 110 000 zł i to się będzie 

działo w najbliższym czasie, chociaż z tego, co wie, inne samorządy już od roku otrzymały 

dofinansowania, a nie mogą kupić samochodu, bo nie go ma na rynku. 

3/ Wójt Gminy Kętrzyn poinformował, iż na rozstrzygnięcie Polskiego Ładu dla gmin popegeerowskich, 

niestety jeszcze musimy poczekać dwóch/trzech tygodni. Wskazał, iż  w szczególności  chodzi o remizę 

OSP Wilkowo, wyczekiwaną  również przez strażaków. Drugi wniosek dot. zmiany źródeł ciepła na 

naszych obiektach - Gminnego Ośrodka Kultury, świetlicach, ale także Szkoły Podstawowej w Karolewie, 

gdzie planujemy również pompę ciepła.  
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